
Protokół
z obrad Komisji Wspólnej Rady Gminy Trąbki Wielkie

z dnia 18 maja 2020 roku.
Rozpoczęcie obrad – godz. 15:00
Zakończenie obrad – godz. 17:00

Zdalne posiedzenie zwołane zostało na podstawie art.15zzx ust. 1 i 2  ustawy z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywoływanych nimi
sytuacji kryzysowych (tekst jednolity Dz.U. z 2020 poz. 374 z późń. zm.).

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.
W komisji  ponadto  uczestniczy:  Pani  Zofia  Gorzyńska  –  Skarbnik  Gminy,  Pan Błażej  Konkol  –  Wójt
Gminy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Zbigniew  Leszczyński,  na  podstawie  listy  obecności  poinformował,  że
brakuje radnych  Romana Olszewskiego oraz Wiesława Kelera.
Ustawowy skład Komisji Wspólnej Rady Gminy wynosi 15 radnych.
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił proponowany porządek dzisiejszego posiedzenia informując, że
dzisiejsze  spotkanie  zwołane  jest głównie celem  omówienia  materiałów  sesyjnych,  dodatkowo  do
zapoznania Rada otrzymała poniższe pisma:

1. Uchwała nr 079/g285/K/20 z dnia 20 lutego 2020r. Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku;
2. Pismo Marszałka Województwa Pomorskiego z dnia 26 lutego 2020r. nr DROŚ-RP.0631.4.2020 w

sprawie Konkursu  „Wieś” i „Zagrody”;
3. Zapoznanie się z Projektem Strategii Rozwoju Województwa Pomorskiego 2030;

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił  uwagę, że radni w/w pisma otrzymali  do zapoznania się drogą
elektroniczną. Zapytał, czy są jakieś pytania do w/w punktów. Pytań nie zgłoszono. 

Kolejno Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do omawiania materiałów sesyjnych.   

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński - przedstawił proponowany porządek najbliższej Sesji
Zwyczajnej Rady Gminy:

.1 Sprawy regulaminowe:

-  Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

-  Zatwierdzenie porządku obrad.

- Przyjęcie protokołu z XVI i XVII sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie.

.2 Podjęcie  uchwały w sprawie zmian  budżetu Gminy Trąbki  Wielkie  na rok 2020 -  referuje  Zofia  Gorzyńska

Skarbnik Gminy;

.3 Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  na  lata  2020-2032  -  referuje  Zofia

Gorzyńska  Skarbnik Gminy;

.4 Podjęcie  uchwały w sprawie zwolnienia  z obowiązku płatności  podatku od nieruchomości  oraz przedłużenia

terminów  płatności  podatku  od  nieruchomości:  gruntów,  budynków  i  budowli  związanych  z  prowadzeniem

działalności gospodarczej, grupom przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z

ponoszeniem negatywnych  konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 – referuje Pan Błażej  Konkol

Wójt Gminy Trąbki Wielkie;



.5 Podęcie  uchwały w sprawie  rozpatrzenie  wniosku o  wygaśnięcie  mandatu  radnego –  referuje  Pan Zbigniew

Leszczyński Przewodniczący Rady Gminy Trąbki Wielkie;

.6 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  –  referuje  Pan Zbigniew Leszczyński  Przewodniczący Rady

Gminy Trąbki Wielkie;

.7 Sprawozdanie Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;

.8 Zapytania radnych do sprawozdania Wójta Gminy.

Wójt Gminy – prosi o naniesienie zmiany w punkcie 4 porządku posiedzenia poprzez wykreślenie z tytułu uchwały

wyrazów:  (…) „oraz przedłużenia terminów płatności podatku” (…).  Podał, że tytuł uchwały po wykreśleniu
w/w  słów  otrzyma  brzmienie:  „Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zwolnienia  z  obowiązków  płatności  podatku  od
nieruchomości:  gruntów,  budynków  i  budowli  związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej,  grupom
przedsiębiorców,  których  płynność  finansowa  uległa  pogorszeniu  w  związku  z  ponoszeniem  negatywnych
konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19”.

Kolejno poinformował,  że na sesji  Rady Gminy zaproponuje radnym wprowadzenie do porządku obrad
dwóch projektów uchwał, tj:

.1 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVII/145/2020 Rady Gminy Trąbki Wielkie z dnia 24
kwietnia  2020r.  w  sprawie  określenia  metody  ustalania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty;

.2 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVII/147/2020 Rady Gminy Trąbki Wielkie z dnia 24
kwietnia 2020r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/196/2016 Rady Gminy Trąbki Wielkie z dnia 30
sierpnia 2016r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na obszarze Gminy Trąbki Wielkie.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  zaproponował,  aby  przejść  do  omówienia  poszczególnych  punktów
porządku sesji. 

Ad 2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2020.

Pani  Zofia  Gorzyńska  Skarbnik Gminy – odczytała zmiany ujęte  w budżecie  gminy na  2020r.  ujęte  w
uzasadnieniu do w/w uchwały. Po odczytaniu uzasadnienia zapytała, czy są pytania w sprawie.

Radny Marek Czerwiński – zapytał Wójta Gminy w jakiej technologii będzie budowana droga w Kłodawie.

Wójt Gminy – podał,  że dokładnie nie zostało to jeszcze określone,  ale myśli,  że jeżeli  rozpoczęto już
budowę części tej drogi, którą wykonano z płyt Yomb, to dalsza część budowy tej drogi będzie budowana w
tej samej technologii, czyli płyty Yomby. Technologia ta będzie dalej kontynuowana. Natomiast w części,
gdzie jest nawierzchnia asfaltowana, gdzie jest łączenie drogi gminnej z drogą powiatową to nakładka na tę
drogę też będzie asfaltowa.

Radny  Michał  Studziński –  zwrócił  uwagę  na  zdjęcie  środków  z  zadania  pn:  „Budowa oczyszczalni
Pawłowo”. Zapytał, czy budowa tej oczyszczalni w tym roku już nie będzie robiona.

Wójt Gminy – przyznał, że w tym roku nie ruszymy budowy oczyszczalni w Pawłowie. Ze względu na
obecną sytuację COVID-19 część zadań zaplanowanych do wykonania w  2020r. została usunięta. Gmina
będzie realizowała tylko te inwestycje, do których otrzymała dofinansowanie. Dodał, że jeżeli sytuacja się



poprawi, to w połowie roku ogłosimy przetarg na tę inwestycję, ale na pewno realizacja nastąpi w przyszłym
roku. 

Ad 3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2020-2032.

Pani  Zofia  Gorzyńska  Skarbnik  Gminy –  poinformowała,  że  w  wieloletniej  prognozie  finansowej
wprowadzono zmiany:

Budowa oczyszczalni ścieków i kanalizacji w Sobowidzu – zwiększa się plan o kwotę: 1 829 729, 51

zł. 

Wprowadza się nowe zadanie: Przebudowa drogi gminnej, kontynuacja budowy drogi ul. Szkolnej w

Kłodawie. Łączne nakłady na tę inwestycję: 859 622,50 zł. w związku z tym, że część dokumentacji
została wykonana w 2018r. w tym roku nakłady poniesione: 831 641,00 zł.

Zwiększa się wolne środki o kwotę: 1 176 206,74 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania. Brak pytań. 

Ad 4.  Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązków płatności podatku od nieruchomości: gruntów,
budynków i budowli związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, grupom przedsiębiorców, których
płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z
powodu COVID-19

Wó  jt  Gminy – wskazał  zmiany,  które należy nanieść w projekcie  przekazanej  z  materiałami sesyjnymi
uchwały.  Dodał,  że projekt uchwały,  z uwzględnionymi zmianami,  został radnym przesłany osobnym e-
mailem w dniu dzisiejszym. 

Ze  względu,  że  nie  wszyscy  radni  odczytali  e-maila  przesłanego  w  dniu  dzisiejszym  z  prawidłowym
projektem  uchwały,  w  którym  na  czerwono  wskazano  wyrazy,  które  powinny  zostać  wykreślone  z
pierwotnego  projektu  uchwały,  Wójt  Gminy wskazał  zmiany jakie  mają  nanieść  w  projekcie  uchwały.
Ponownie zaznaczył, że zmiany te zostały naniesione na projekcie uchwały, który w dniu dzisiejszym drogą
elektroniczną został radnym wysłany. Dodał, że zmiany te są zaznaczone na czerwono.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  zwrócił  uwagę,  że  jeżeli  będą  wątpliwości  co  do  tego,  co  zostało
wykreślone z projektu uchwały  to proszę o kontakt przed jutrzejszą sesją Rady Gminy. Kolejno zapytał, czy
są pytania w tej sprawie. Brak pytań. Przewodniczący Rady Gminy zapytał Wójta Gminy, co przedmiotowa
uchwała daje tak naprawdę naszym przedsiębiorcom. 

Wójt Gminy – poinformował, że z powodu COVID-19 pomoc dla przedsiębiorców została określona w
różnych  źródłach.  Od  strony samorządu  pomoc  ta  będzie  dotyczyła  zwolnienia  z  obowiązków  płatności
podatku od nieruchomości: gruntów, budynków i budowli związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej od
czasu  ogłoszenia  epidemii.  W dalszej  swojej  wypowiedzi  zwrócił  uwagę,  że  na  terenie  gminy  jest  ponad  600
podmiotów gospodarczych.  Na  chwilę  obecną  Wójt  nie  wie,  czy wszyscy przedsiębiorcy będą  ubiegać  się  o  to
zwolnienie i  trudno dzisiaj określić, jakie będzie to obciążenie dla budżetu Gminy. Jedna ważna rzecz, to warunek
konieczny jaki  należy spełnić,  aby ubiegać  się  o  to  zwolnienie  -  przedsiębiorca  nie  może  zalegać  z  płatnością
podatków. 

Radna Wioleta Frydrych – zapytała, czy w związku z tymi zwolnieniami będą mniejsze wpływy do budżetu Gminy i
czy przewiduje się z tego tytułu jakieś rekompensaty dla Gminy od Państwa.

Wójt Gminy – poinformował, że wpływy będą mniejsze, ale nie przewiduje się z tego tytułu, przynajmniej na razie,
żadnych  rekompensat  od  Państwa.  Jest  to  nasza  pomoc  dla  przedsiębiorców,  aby  nie  musieli  zamykać  swojej
działalności.  To jest nasza pomoc. Gmina zrobi troszkę miej, ale pomoże w tym trudnym okresie przedsiębiorcom. 



Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy w tym punkcie są jeszcze jakieś pytania do Wójta Gminy. Brak pytań.

Ad 5. Podęcie uchwały w sprawie rozpatrzenie wniosku o wygaśnięcie mandatu radnego. 

Przewodniczący  Rady  Gminy –  poprosił  radnego  Ryszarda  Budzyńskiego  Przewodniczącego  Komisji  Skarg

Wniosków i Petycji o skrótowe przedstawienie tematu zwracając uwagę, że dokładne omówienie sprawy odbędzie się

na sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Radny Ryszard Budzyński – zwrócił  uwagę,  że  komisja  przy rozpatrywaniu  tej  sprawy miała  wątpliwości,  które

wyjaśnił prawnik i zdaniem komisji centrum życiowe Radnego Marka Czerwińskiego związane jest tylko i wyłącznie

z sołectwem Mierzeszyn. Komisja nie ma w ogóle podstaw, aby podważać to , że centrum życia Radnego nie znajduje

się na terenie Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę, że szczegóły w sprawie zostaną przedstawione na sesji Rady Gminy. 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi

Przewodniczący  Rady  Gminy –  poprosił  radnego  Ryszarda  Budzyńskiego  Przewodniczącego  Komisji  Skarg

Wniosków i Petycji o skrótowe przedstawienie tematu. 

Radny Ryszard Budzyński – podał, że sprawę szczegółowo przedstawi podczas jutrzejszych obrad sesji Rady Gminy. 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVII/145/2020 Rady Gminy Trąbki Wielkie z
dnia 24 kwietnia 2020r. w sprawie określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty.

Wójt Gminy – poinformował, że zmiana dotyczy stricte paragrafu 3 podjętej wcześniej uchwały, dotyczącej
nieruchomości niezamieszkałych. W związku z tym, że zapis w ustawie o gospodarce nieruchomościami jest
dosyć precyzyjny a Gmina musi się do niego odnieść, to należy go zastosować. Proponuje się zmianę zapisu
w paragrafie 3 punkt:

a) otrzyma brzmienie: Za każdy pojemnik o wielkości 120l – 6,32 zł. 

b) otrzyma brzmienie: Za pojemnik o pojemności 240l – 12,65 zł.

c) otrzyma brzmienie: Za każdy pojemnik 1100l – 58,20 zł. 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVII/147/2020 Rady Gminy Trąbki Wielkie z
dnia 24 kwietnia 2020r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/196/2016 Rady Gminy Trąbki Wielkie z
dnia 30 sierpnia 2016r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli  nieruchomości położonych na obszarze Gminy
Trąbki Wielkie.

Wójt Gminy –  poinformował, że w ślad za wprowadzeniem zmian, o których mówił w punkcie 7 należy
podjąć  uchwałę  w  sprawie  zmiany  wzorów deklaracji. W deklaracji  nastąpi  stricte  zmiana  w  zakresie
zagospodarowania nieruchomości  niezamieszkałych,  w zakresie  wielkości  pojemników, czyli  w zakresie
pojemnika o pojemności 120l, 240l i 1100l. Nie będzie przedziałów w pojemności pojemnika. Pozostała
część deklaracji pozostanie bez zmiany. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są pytania do powyższej uchwały. 

Radny Jan Selka – zapytał, czy na obecną chwilę sołtysi mogą przyjmować opłaty od mieszkańców, którzy
jeszcze nie podpisali nowych umów a chcą uiszczać opłaty za wywóz odpadów komunalnych.



Wójt Gminy – zwrócił uwagę, że obecnie obejmuje nas poprzednia uchwała. Stawka do końca czerwca
wynosi 16 zł.  od osoby. Natomiast nowa uchwała z nowymi stawkami będzie obowiązywała od 1 lipca
2020r. Dodał, że jeżeli w sołectwie mamy nowych mieszkańców, którzy nie są jeszcze ujęci w systemie, to
powinny złożyć w Urzędzie Gminy jeszcze stare deklaracje. Kolejno dodał, że sołtysi mogą pobierać środki
z  tytułu  wywozu  odpadów  komunalnych,  ale  przy  odpowiednim  przygotowaniu  się,  tj:  maseczka,
rękawiczki,  płyn  dezynfekujący.  Wójt,  jednak  zachęca  do  dokonywania  przez  mieszkańców  płatności
elektronicznych. Na koniec wypowiedzi dodał, że  deklaracje można przesłać w każdy dostępny sposób, czy
przez pocztę, czy osobiście, czy droga elektroniczną a nowy system będzie obowiązywał od 1 lipca 2020r.  

  Ad 9. Wolne wnioski.

Wójt Gminy – zwrócił uwagę, że Instalacja Śmieciowa w Tczewie podwyższyła drakońsko stawki za śmieci.
Z kilku złotych na kilkaset złotych. W najbliższą środę jest  zaplanowane spotkanie z przedstawicielami
Spółki Śmieciowej z Tczewa w sprawie tak dużego wzrostu stawek. Dodał, że będzie to temat na kolejne
spotkanie Radnych. 

Kolejno wywiązała się luźna dyskusja, w trakcie której Radni poruszyli różne tematy, tj: sprawy wywozu
odpadów  komunalnych  na  terenie  gminy,  sprawy  składania  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi, sprawy dotyczące oświadczeń majątkowych radnych. W trakcie
dyskusji Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek dzisiejszego posiedzenia został wyczerpany.
Podziękował wszystkim za czynny udział. Zakończył na tym posiedzenie. 
 

Protokolant:     Przewodniczący Rady Gminy
Katarzyna Czyż                     Zbigniew Leszczyński


